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Barčiansky súčasník
Z rokovaní
Starosta mestskej časti zvolal na deň  8. 3. 

2017 o 16,00 hod. zasadnutie miestneho zastu-
piteľstva v  zasadačke na 1. poschodí, Abovská 
32,  s programom, ktorý bol schválený po úpra-
ve, starosta ako predkladateľ stiahol bod č. 14, 
na návrh poslanca Mareka Rusnáka bol doplne-
ný  bod rokovania o 2.a Zverejňovanie materiá-
lov na webovom sídle. Následne bol program 
rokovania schválený. Pracovné predsedníctvo 
pracovalo v zložení: p. František Krištof, p. Im-
rich Buľko a JUDr. Mária Želinská. Za zapisova-
teľku bola menovaná pani Danka Bednárová. 
Za skrutátora bol schválený pán Imrich Buľko. 
Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí páni 
Kačmar Marián a Ing. Ivo Čabra, MBA.  Stála ná-
vrhová komisia pracovala v zložení Dušan Prac-
ko a Jarmila Kunová. Prítomných bolo všetkých 
6 poslancov, takže rokovanie bolo uznášania-
schopné. Poslanci program následne odsúhlasi-
li, takže program rokovania bol nasledovný:
1. Otvorenie
a) Schválenie programu rokovania, b) Voľba 

návrhovej komisie, c) Určenie overovateľov 
zápisnice

2. Dopyty a návrhy občanov
2.a       Zverejňovanie materiálov na webovom 

sídle
3. Ďalšie požiadavky na územný plán
4. Kontrola uznesení 
5. Správa starostu o činnosti od posledného 

MZ 
6. Správa hlavného kontrolóra o činnosti za 

rok 2016 
7. Správa hlavného kontrolóra o výsledkoch 

kontroly nedoplatkov za prenájom
8. Správa hlavného kontrolóra – analýza úve-

rovej zaťaženosti
9. Informácia hlavného kontrolóra o riešení 

sťažnosti
10. Informácia predsedov komisií o činnosti
11. Ponuka techniky - informácia

12. Žiadosti o dotácie
13. Upresnenie účelových dotácií z mesta
14. Odkúpenie prenajatej nehnuteľnosti
15. Návrh 1. Úpravy programového rozpočtu 

na rok 2017 
16. Informácia o úlohách MČ z PHÚ 2017 v CO
17. Zmena hraníc mestskej časti 
18. Dopyty a interpelácie poslancov
19. Rôzne – List europoslankyne, Košické Be-

nátky, ocenenia KSK ...
20.  Záver

Krátko z priebehu rokovania 
k niektorým bodom:

Dopyty občanov
V rámci dopytov vystúpil Ing. Štefan Varga 

s požiadavkou osadenia košov na psie exkre-
menty smere na letisko, vo veci riešenia re-
konštrukcie a trasovania plynovodu a otázka 
územného plánu, aký je stav. Pán starosta re-
agoval s tým, že koše sú v tejto lokalite pláno-
vané, budú riešené, v súvislosti s trasovaním 

plynovodu odporúčal starosta SPP brať v úvahu 
návrh Ing.Vargu a územný plán mesto zabez-
pečuje výber spracovateľa. Ing. Rastislav Szabo 
navrhol fi nančné vysporiadanie povoleniek cez 
mestskú časť priamo, resp. cez mesto Koši-
ce, k čomu pán starosta zaujal stanovisko, že 
v zmysle rozpočtových pravidiel nie je možné, 
ďalej pripomienky k zverejňovaným objed-
návkam a opravu asfaltového povrchu v par-
ku. K pripomienkam zaujal stanovisko starosta 
s tým, že objednávky sú v nadväznosti na ceno-
vé ponuky a oprava asfaltu bude zaradená do 
bežných opráv v rámci verejných priestranstiev.

Bod 2a Zverejňovanie materiálov
Starosta uviedol predmetný bod v nadväz-

nosti na požiadavku občanov, ktorú tlmočili 
poslancom a tesne pred konaním na MZ aj na 
miestny úrad. Pri schvaľovaní programu tento 
bod navrhol prerokovať poslanec pán Marek 
Rusnák.  Starosta uviedol situáciu v oblasti zve-
rejňovania s tým, že súčasný systém prípravy 
materiálov do MZ beží podľa schváleného roko-
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vacieho poriadku z roku  2011 s tým, že povinné 
veci v zmysle zákona sú na web sídle zverej-
ňované. Uviedol tiež že v súčasnosti v rámci 
Košíc zverejňovanie materiálov zabezpečujú len 
veľké mestské časti plus Šaca a Krásna, t.j. 10, 
ktoré na to majú personálne i technické vyba-
venie a ostatné mestské časti zatiaľ nie. V našej 
mestskej časti  je potrebné v tejto veci schváliť 
nový rokovací poriadok, pravidlá zverejňovania 
s ohľadom na platnú legislatívu ochrany údajov, 
prijať opatrenia v rozpočte v súvislosti chýbajú-
cou personálnou silou (na MD) a opatrenia na 
technické zabezpečenie tejto činnosti, nakoľko 
súčasný stav techniky je zastaralý a pracný. Po-
slanci Ing. Ivo Čabra a Marek Rusnák navrhli, že 
v tejto veci budú nápomocní a k upravenému 
rokovaciemu poriadku sa zabezpečí pracovné 
stretnutie. Miestne zastupiteľstvo tento postup 
vzalo na vedomie.

Bod č. 3 Požiadavky na územný plán
V rámci tohto bodu bola prerokovaná po-

žiadavka pani Kurucovej vo veci rozšírenia 
územného plánu zóny Barca v časti Svetlá Pusta 
a odporúčaná mestu Košice na zapracovanie 
požiadavky.

Bod č. 5 Z činnosti starostu
Od zasadnutia miestneho zastupiteľstva 

v decembri som sa zúčastnil viacerých rokovaní 
ako starosta, o niektorých je vhodné informo-
vať:

• Dňa 12.1. 2017 som sa zúčastnil slávnost-
ného uvítania nového roku 2017 v historickej 
sále starej radnice, ktoré organizoval primátor 
s vedením mesta a pozval všetkých starostov. 
Po slávnostných príhovoroch nasledovali zápisy 
do kroniky a krátka diskusia.

• Dňa 19. 1. 2017 som sa zúčastnil slávnost-
ného kladenia vencov na námestí Osloboditeľov 
z príležitosti výročia oslobodenia mesta Košice.

• Dňa 25.1.207 som opakovane rokoval 
s Ing. Šmucerom – Povodie.... vo veci výrubu 
a úprav na Myslavskom potoku, poskytol súčin-
nosť spolu s mestom Košice

• Dňa 26.1.2017 som sa zúčastnil rokovania 
na stavebnom úrade vo veci rekonštrukcie ply-
novodu na ulici Barčianska a Ľanová, ktorá by 
mala byť aktuálna v roku 2018.

• Dňa 1.2. som sa zúčastnil zasadnutie Od-
bornej názvoslovnej komisie mesta Košice vo 
veci pomenovania 5 zastávok MHD. Úspešný 
som bol pri zastávkach Barca – kultúrny dom, 
Barca - základná škola, Barca - kostoly. U ostat-
ných zmien som nepochodil.

• Dňa 1.2. som sa zúčastnil Rady Materskej 
školy, kde sa uskutočnila voľba riaditeľky.  Do 
volieb bola prihlásená len Bc. Miriam Kantorová, 
ktorá bola v tajnom hlasovaní zvolená všetkými 
prítomnými členmi rady.

• V dňoch 7-8.2. som sa zúčastnil zasadnutia 

Rady ZMOS na Štrbskom plese, kde boli pre-
rokované postupy v rámci úprav legislatívy pre 
mestá a obce

• Dňa 14.2. sa uskutočnilo zasadnu-
tie Rady starostov, kde boli prijaté uznesenia 
na evidenciu lávok v jednotlivých mestských 
častiach z hľadiska protipovodňovej ochrany, 
odporúčanie Mestskému zastupiteľstvu v Koši-
ciach prerokovať a schváliť materiály z 12. za-
sadnutia Mestskej rady v Košiciach zaradené na 
zasadnutie MZ a žiada primátora mesta Košice 
o zvolanie koordinačnej (pracovnej) porady za-
interesovaných subjektov vo vzťahu k priebež-
nému vyhodnoteniu zimnej údržby 2016/2017 
v marci t.r.

• Dňa 20.2.2017 som rokoval so zástupcami 
letiska vo veci „zvýhodnenia“ Barčanov v sú-
vislosti s pripravovaným nábehom výluky pod 
mostom VSS a možnosťou využitia Čkalovovej 
ulice a súkromnej komunikácie pri letisku.

• Dňa 21.2. som rokoval s riaditeľom magis-
trátu Ing. Lazúrom, riaditeľom závodu Eurovia 
– realizátor MET vo veci riešenia dopravy v sú-
vislosti s mostom pri VSS, zároveň som písomne 
požiadal o spoluprácu mestskú políciu a štátnu 
políciu, osobitne pri doprave pred ZŠ a MŠ, ako 
aj pri zabezpečovaní premávky MHD.

• Dňa 22.2. som sa zúčastnil stretnutia ob-
čanov s vedením TIK Slovaka s.r.o. ohľadom 
plánovanej investície a pripomienok občanov 
ohľadom emisií a hluku, kde sa vyjasnili vzájom-
né technické dopady a v súvislosti s hlukom sa 
dohodli merania s následnými opatreniami.

F.K.

Body 6. – 9. Správy kontrolóra
V rámci programu boli prerokované písom-

né správy, a to Správa  o kontrolnej činnosti 
za rok 2016 podľa stanoveného plánu kontrol 
a úloh zo strany miestneho zastupiteľstva, Sprá-
va hlavného kontrolóra o výsledkoch kontroly 
nedoplatkov za prenájom...., Správa hlavného 
kontrolóra – analýza úverovej zaťaženosti a In-
formácia hlavného kontrolóra o riešení sťaž-
nosti, ktoré predložila hlavná kontrolórka JUDr. 
Mária Želinská. Mestská časť vo veci nedoplat-

kov riadne a včas koná, nedoplatky na nájom-
nom za prenajaté byty neeviduje, nedoplatky 
za prenájom nebytových priestory z minulých 
období eviduje v dvoch prípadoch s tým, že 
v tejto veci koná. Analýza úverového zaťaže-
nia  mestskej časti  ma pozitívny vývoj s tým, 
že úverová zaťaženosť ku koncu roka predsta-
vuje 10,63 %. Miestne zastupiteľstvo ich vzalo 
na vedomie závery z jednotlivých správ s tým, 
že podľa zistených skutočností nebolo potrebné 
prijímať osobitné opatrenia.

 Ponuka techniky
Bola podaná informácia o ponuke zariadenia 

typu LOCUST vrátane možnosti fi nancovania 
nákupu vo viacročnom časovom horizonte za 
účelom jej vhodnosti pre zimnú i letnú činnosť 
nakladača, čistenie chodníkov ....s možnosťou 
prídavných zariadení. Ponuka bola zamietnutá 
s tým, že vhodnejšie bude riešiť nákup prídav-
ných zariadení k súčasnému traktoru Zetor.

Žiadosti o dotácie
Na odporúčanie fi nančnej komisie bola 

miestnym zastupiteľstvom schválená akcepto-
vaná dotácia pre knižnicu Jána Bocatia (odsú-
hlasená na minulom MZ) vo výške 1000 € a 200 
€ pre HC Košice HP3.

Účelové dotácie
Na základe schválenia programového roz-

počtu mesta Košice pre rok 2017 z hľadiska 
objemov účelových dotácií pre mestské časti 
a na základe návrhu ich špecifi kácie zo staveb-
nej a  fi nančnej komisie  miestne zastupiteľstvo 
schvaľuje použitie účelovej dotácie z úrovne 
mesta vo výške 10 000 € na opravu zdravot-
ného strediska. Miestne zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie schválenú dotáciu na šport vo výške 
5 000 € v zmysle účelu a metodiky. 

Úprava rozpočtu
Návrh 1. Úpravy programového rozpočtu na 

rok 2017 bol prerokovaný predložený písom-
ný materiál v nadväznosti na predošlé úpravy 
s tým, že miestne zastupiteľstvo schválilo celko-

Z rokovaní
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vý rozpočet ako vyrovnaný v objeme 611 049 € 
(pôvodný rozpočet 609 185 €). 

Informácia o úlohách MČ z PHÚ 2017 v CO
Pre všeobecnú informáciu poslancov o vý-

kone činnosti na úrovni krízového riadenia, 
resp. civilnej ochrany predložil starosta písomný 
materiál - výťah z plánu hlavných úloh na rok 
2017, kde ako starosta za mestskú časť zod-
povedá za riadenie a vypracovanie príslušných 
dokumentov krízového riadenia a CO. 

Hlavné úlohy na rok 2017 sú v súlade s prog-
ramovým vyhlásením vlády Slovenskej republi-
ky, ktoré je každoročne realizované Rozkazom 
ministra vnútra Slovenskej republiky v Pláne 
hlavných úloh Ministerstva vnútra Slovenskej 
republiky a na základe aktuálnych potrieb rozp-
racované v „Pláne hlavných úloh Okresného 
úradu Košice“ a v „Ročnom pláne činnosti od-
boru KR OÚ Košice“ pri plnení úloh civilného 
núdzového plánovania v oblastiach krízového 
riadenia, civilnej ochrany obyvateľstva, obrany 
štátu, hospodárskej mobilizácie, integrovaného 
záchranného systému, správy materiálu civilnej 
ochrany a humanitárnej pomoci“

Rozsah konkrétny úloh v počte vyše 80 bol 
spracovaný vo forme informácie pre poslancov. 
Miestne zastupiteľstvo túto informáciu vzalo na 
vedomie.

Zmena hraníc mestskej časti 
Mestská časť Barca už dlhodobo požadovala 

úpravu hraníc medzi Barcou a MČ Juh v zmysle 
požiadaviek občanov v lokalite pri VSS vo via-
cerých alternatívach. Po  konečne súhlasnom 
stanovisku miestneho zastupiteľstva MČ Košice 
- JUH  došlo na úrovni mesta Košice po opa-
kovaných rokovaniach ku kompromisu úpravy, 
ktorá vyústila do prerokovania VZN o zmene 
hraníc, čo je vlastne precedens v meste Košice.

     Mestské zastupiteľstvo v Košiciach na svo-
jom XIV.  rokovaní dňa 27. 2. 2017 podľa § 3 
ods. 3 a § 10 ods. 3 písm. b) zákona č. 401/1990 
Zb. o meste Košice v znení neskorších predpi-
sov a § 6 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov schválilo 
Všeobecne záväzné nariadenie mesta Košice č. 
176/2017 o zmene hranice mestskej časti Koši-
ce-Barca a mestskej časti Košice-Juh § 2 Zmena 
hranice mestskej časti Košice-Barca nasledovne: 

Hranica mestskej časti Košice-Barca susedia-
ca s mestskou časťou Košice-Juh, ktorá vedie 
v časti od „kríženia Gavlovičovej ulice s ulicou 
Osloboditeľov sa napája na južnú stranu vstup-
nej komunikácie do VSS a pokračuje oplotením 
tohto areálu po jeho juhovýchodný roh, kde sa 
miernym lomom juhovýchodným smerom (10 
m) napája na katastrálnu hranicu s mestskou 
časťou Košice-Juh“ účinnosťou tohto nariadenia 
vedie nasledovne:

V časti „od kríženia Gavlovičovej ulice s uli-
cou Osloboditeľov prechádza severným sme-
rom po východnej strane chodníka parcely č.  
4568/3 (43m), kde sa láme na severovýchod 
(15 m) a pokračuje po južnej hranici parcely 
č. 302/81. Ďalej obchádza parcelu č. 302/82 
z južnej a východnej strany na juhozápadný 
roh parcely č.302/71 a južnou hranicou parcely 
sa napája na hranicu medzi areálom VSS a IBV. 

Odtiaľ pokračuje východným smerom po tejto 
hranici, ktorá oddeľuje priemyselný areál od IBV 
na juhovýchodný roh areálu. Z tohto rohu se-
verovýchodným smerom sa napojí na západnú 
stranu železničnej trate a južným smerom po-
kračuje na juhozápadný roh parcely č. 3558/5.“

Miestne zastupiteľstvo schválilo uznesením 
zmenu hranice s tým, že po schválení aj MČ 
JUH nadobudne VZN mesta Košice č. 176/2017 
účinnosť.

Dopyty a interpelácie poslancov
V rámci tohto bodu poslanec p. Ing. Ivo 

Čabra upozornil na poškodenú komunikáciu 
v časti Kubíková – Močiarna a otázku otvorenia 
chodníka medzi ulicami Pri pošte – Kubíková.

Poslanec p. Marek Rusnák upozornil na 
semafor pri soche Jána Pavla II. ktorý cykluje 
(starosta nahlásil – ide o súvislosť s „poruchou“ 
nefunkčného čidla z dôvodu zrušenia električ-
kovej dopravy, rieši sa to), v súvislosti s oprava-
mi na kultúrnom dome avizuje potrebu okrem 
elektrických rozvodov začať aj s opravou stre-
chy.

Poslanec p. Marian Kačmár – upozorne-
nie na výmoľ a dopravné značenie v súvislosti 
s  MET – pri Haniske – upozorníme kompetent-
ných

Poslanec p. Dušan Pracko – ako to bude so 
zeleným odpadom, či sa bude zbierať  - áno, 
len postupne podľa možnosti, otázka prechodu 
na Gavlovičovej – k Frešu, otázka podchodu pri 
katastri, vrak na Medenej, diera v asfalte na ko-
ľajisku – pri výjazde električky, kontajnerisko pri 
viacúčelovej budove na Medenej – požiadavka, 
zriadenie merania smogu. Starosta zaujal sta-
novisko k požiadavkám s tým, že zodpovedal 
na niektoré otázky a ďalšie budú riešené v pra-
covnom poriadku.
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Atmosféru vianočných trhov neodmysliteľne 
dotvára vôňa vareného vínka a punču. Ten ko-
šický je výnimočný. Výťažok z charitatívneho Pri-
mátorského punču od roku 1996 pomáha tým, 
ktorí v živote nemali toľko šťastia a potrebujú 
našu podporu a pomoc.

Pre zaujímavosť, napr. v roku 1996 prispeli 
Košičania a návštevníci mesta kúpou Primátor-
ského punču na tento účel sumou 149 390 Sk 
(čiže 4 958,84 €),  v roku 2005 sumou 92 561,50 
Sk (3 072,48 €).

Výťažok z predaja Primátorského punču 
2016 dosiahol doteraz najvyššiu sumu - 28 401, 
84 € (viac ako 855 000 Sk), a to vďaka štedrým 
Košičanom i návštevníkom Košíc. 

Hlavnou myšlienkou „čapovania“ Primátor-
ského punču v Košiciach je podporiť charitatívne 

organizácie a pomôcť tak našim hendikepova-
ným a znevýhodneným spoluobčanom. Preto je 
celý výťažok z predaja každý rok prerozdelený 
medzi vopred vybrané dobročinné organizá-
cie. V tomto roku pomôže štyrom organizáci-
ám: Klub Forresta Gumpa, Miesto pod Slnkom, 
Podané ruky a Haliganda. Výťažok z predaja 
Primátorského punču 2016 bol prerozdelený 
a slávnostne odovzdaný na Novoročnom kon-
certe mesta Košice 22. januára 2017 vo Veľkej 
sále Historickej radnice mesta Košice.

K podávateľom primátorského punču už tra-
dične patrí aj starosta František Krištof, ktorý ho 
podával v pondelok dňa 19.12. 2016, kedy sa 
vybralo 698,5 €, čo bolo na pondelok slušný vý-
kon. Tento rok ho podával spolu s MUDr. Dianou 
Ganajovou, bližšie už foto.

Aj keď čas vianočný je už dávno za nami, 
nemožno si nepripomenúť vianočnú atmosfé-
ru - živý betlehem - maštaľka aj s osadenstvom 
počas vianočných sviatkov.

Že táto „osada“ s jasličkami už ďalší rok fun-
govala v Barci, poďakovanie patrí predovšetkým 
dobrovoľníkom, ktorí tento „Betlehem“ postavili, 
prevádzkovali a starali sa o bezpečnosť, či ma-
teriálové zabezpečenie. Boli to páni Jožko Širo-

ký, Imrich Varga, Tomáš Varga, František Varga, 
Fričovský Tibor st. i ml., Fričovský Martin, Ľubo-
mír Mačko a poslanec Marek Rusnák. Poďako-
vanie patrí aj vedeniu Strednej veterinárnej školy 
za poskytnutie zvieratiek. Ide určite o zaujímavú 
akciu i tradíciu, za čo patrí všetkým, aj nemeno-
vaným aktérom poďakovanie.

František Krištof - starosta

Primátorský punč

Spomienky na vianočnú atmosféru

Plánované zasadnutia 
miestneho zastupiteľstva

•  3. mája 2017
• 28. júna 2017

Spravidla o 16,00 hod. 
v zasadačke MÚ 
na Abovskej 32.

Až do odvolania bude kultúrny 
dom mimo prevádzky (okrem NIKÉ) 
s tým, že budú postupne vykonávané 
nevyhnutné opravy budovy i technic-
kého vybavenia.

Kultúrny dom 
mimo 

prevádzky
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Vzácna návšteva

Dňa 12. januára v historickej radnici prijal primátor mesta 
Košice MUDr. Richard Raši, PhD, MPH spolu s námestníkmi 
MUDr. Renátou Lenártovou, PhD,  JUDr. Martinom Petruš-
kom a riaditeľom magistrátu Ing. Pavlom Lazúrom všetkých 

starostov mestských častí. Po úvodnom prejave pána primá-
tora vystúpil s príhovorom aj predseda Rady starostov Ing. 
Ján Jakubov. Potom nasledovala spoločná fotografi a v histo-
rickej zasadačke, zápis do pamätnej knihy. 

Starosta mestskej časti dňa 8. marca prijal pani grófku 
Dr. Agnes Szendey s doprovodom, z Viedne, ktorá je potom-
kom rodu Bárczay ovcov.  Rod Bárczay patrí k významným 
rodom v rámci Európy, v súčasnosti je to už 29. generácia 
rodu.

Pani grófka prišla dohodnúť spoluprácu v súvislosti s plá-
novaným stretnutím potomkov roku Bárczay z celej Európy, 
ba prídu aj z USA, ktorí by sa mali stretnúť v Miškolci  dňa 
15.septembra a 17. septembra prídu aj do Barce za účelom 
oboznámiť sa s historickým zázemím svojho rodu.

Novoročné prijatie
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Málokto čakal, že po niekoľkých rokoch 
bude zima ako sa patrí. V druhej dekáde ja-
nuára napadlo za dva dni vyše 35 cm snehu 
a následný mráz preveril naše správanie sa 
v zimných podmienkach. Či už šlo o zimnú 
údržbu komunikácií alebo chodníkov, alebo 
aj samotného sa správania v obmedzených 
podmienkach. Zabezpečovanie zjazdnosti 
komunikácií pre niekoho predstavujú letné 
podmienky, no v skutočnosti je to stav pre-
jazdu, či pohybu v zimných podmienkach, čo 
pri trochu tolerantnosti a nezahlteniu miest-
nych komunikácií zaparkovanými autami 
preverí naše „šoférske“ vedomosti no i otázky 
ľudského prístupu. V zmysle platných no-
riem, každý vlastník by mal udržiavať verej-
né priestory vedľa svojej nehnuteľnosti čisté 
od snehu, no nie spôsobom, že to nahádže 
na cestu, ktorá má mať charakter zjazdnosti 

(prejazd vozidiel záchranných zložiek, obslu-
hy (zber komunálneho odpadu) i prevádzko-
vých potrieb osobných automobilov.

Dúfajme, že tohtoročná zima je už za 
nami, no ako spomienka na ňu je tu pár fo-
tografi í.

Zima 
úradovala

Hečkova 13, 040 17 Košice 

Termín: 
V utorok - piatok 09.05.2017 – 12.05.2017
od 8.00 hod. do 13.00 hod. 
V pondelok 15.05.2017   
od 13.00 hod. do 17.00 hod.

 Podmienky na prijatie dieťaťa:

1. Do materskej školy sa prijímajú deti priebežne, alebo pre nasledujúci 
školský rok.  Priebežne sa do materskej školy prijímajú deti len vtedy, ak je 
v materskej škole voľná kapacita.

2. Na predprimárne vzdelávanie v materských školách sa prijíma spra-
vidla dieťa od troch  do šiestich rokov jeho veku.  

3. Výnimočne možno do materskej školy prijať dieťa po dovŕšení 
dvoch rokov veku, ak sú vytvorené vhodné materiálne, personálne a iné 
potrebné podmienky, vrátane kapacitných možností školy.

4. Na predprimárne vzdelávanie sa prijíma dieťa, ktoré dovŕšilo šiesty 

rok veku a ktorému  bol odložený začiatok plnenia povinnej školskej do-
chádzky alebo mu bolo dodatočne  odložené plnenie povinnej školskej 
dochádzky.

5. Na predprimárne vzdelávanie sa prednostne prijíma dieťa, ktoré 
dovŕšilo piaty rok   veku, dieťa , alebo s odloženým začiatkom plnenia 
povinnej školskej dochádzky a dieťa s dodatočne  odloženým začiatkom 
plnenia povinnej školskej dochádzky.

6. V prípade, ak je zvýšený záujem zákonných zástupcov o prijatie detí 
do materskej školy, riaditeľ materskej školy pri prijímaní nesmie upred-
nostniť deti mladšie ako tri roky  pred prijatím starších detí, lebo prijí-
manie detí mladších ako tri roky má byť v súlade so školským zákonom 
výnimočné, tieto deti možno prijať len vtedy, ak sú uspokojené žiadosti 
zákonných zástupcov detí, ktoré dovŕšili piaty rok veku, detí s odloženým 
začiatkom plnenia povinnej školskej dochádzky a detí s dodatočne od-
loženým začiatkom plnenia povinnej školskej dochádzky, ako  aj deti vo 
veku od troch rokov.

7. Na prípadné priebežne uvoľnené miesta po termíne zápisu riadi-
teľka materskej školy prijíma deti v zmysle bodu 5 a 6 a v tomto prípade 
nepostupuje podľa časového poradovníka všetkých zapísaných detí. 

ZÁPIS DO MATERSKEJ ŠKOLY
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Seniorklub bilancoval
V roku 2016 členovia Seniorklubu sa schá-

dzali v B-klube pravidelne 2x mesačne, spolu 
sa uskutočnilo 23 stretnutí za účasti 640 členov 
a 7 hostí. Okrem týchto pravidelných stretnutí 
sa uskutočnilo ďalších 8 podujatí za účasti 191 
členov a 3 celodenné zájazdy za účelom relaxu 
a regenerácie spolu vyše 150 účastníkov.

Stretnutia v B-klube sa konali podľa plánu 
práce, ktorý pripravila samospráva a sú zado-
kumentované zápisnicou, prezenčnou listinou 
a v kronike, v ktorej sú zaznamenané aj všetky 
ostatné aktivity. Stretnutia v klube boli tematicky 
rôznorodé. Prednášky boli zamerané na šírenie 
osvety v oblasti ochrany zdravia, bezpečnosti 
na cestách, záhradkárstva, radi sme spoločne 
cvičili, spievali, venovali sa spoločenským hrám, 
pripomenuli sme si významné dni a udalosti 
z domova i zo sveta – Deň matiek a otcov, vý-
ročie SNP, Mesiac úcty k starším, Mikulášska ná-
dielka, rozlúčka so starým rokom, oslavy menín 
a okrúhlych životných jubileí (pp. Polonyiová, 
Sabolová, Kovalčinová, J.Vargová, Hamráková, 
Mičková, Berešová, M.Milkovičová), uskutočnili 
sa 3 tradičné výstavky (s tematikou Veľkej noci, 
ručné práce, plody z našich záhrad). 

Aktívne sme sa zapájali i do ďalších senior-
ských akcií: 

– spoznávajme sa v Kultúrparku – spoločné 
posedenie obidvoch barčianskych klubov v bu-
dove November, ktorá je vyhradená pre senior-
skú činnosť, 

– miestna knižnica v Barci – beseda s košic-
kou spisovateľkou Michaelou Hajdukovou o jej 
dielach, najmä s tematikou 2. Svetovej vojny 
(Zákon krvi, Nemecké dievča neplače), Spolo-
čenský pavilón – 

– celomestské podujatia organizované pod 
vedením mesta na čele s p. primátorom R. Ra-

šim v spolupráci s Radou seniorov (Valentín, 
MDŽ, úcta k starším, Novembrová zábava),

– Pereš – v rámci podujatí „seniori poznávajú 
mestské časti“.

– Miestny park – seniorská olympiáda za 
účasti obidvoch barčianskych klubov na pod-
poru súťaže o európske hlavné mesto športu 
(o ktorej sme už v Barčianskom súčasníku pod-
robne informovali).

Členovia Seniorklubu a Klubu kresťanských 
seniorov sa stretli aj na spoločnom fašiangovom 
posedení pri šiškách, keď medzi nás zavítali aj 
milí hostia, kandidujúci na poslancov v blížiacich 
sa parlamentných voľbách za stranu SNS, aby 
nás oboznámili s programom a zámermi strany. 
Stretnutie pekným programom spestrili mati-
čiarky, ktorých krásne slovenské ľudové piesne 
lahodili uchu i duši. Členovia Seniorskeho klubu 
medzi sebou radi privítali aj primátora R. Rašiho, 
p. poslanca Milana Géczyho a p. starostu F. Kriš-
tofa, ktorí vyzvali k uvedomelej účasti vo voľ-
bách a zotrvali s prítomnými v družnej debate. 
P. starosta nás prišiel pri príležitosti Mesiaca úcty 
k starším a obdaril nás sladkou pozornosťou. 

Finančné prostriedky (členské príspevky, do-
tácia z MÚ, sponzorský fi nančný príspevok od 
p. primátora a od p. poslanca Géczyho) sme vy-
užívali v prospech našich členov na organizačné 
účely, pri oslavách menín a životných jubileí, pri 
návšteve členov v chorobe a pri rozlúčke so zo-
snulými (A.Cireňová, F. Begányiová, J.Petro) a na 
úhradu cestovného na zájazd.

V závere chcem vyjadriť vďaku všetkým, kto-
rým sa úcta k našim šedinám spája s ochotou 
pomôcť v činnosti klubu, a tým prispieť k spes-
treniu a spríjemneniu jesene nášho života, 
najmä p. primátorovi R. Rašimu, p. starostovi 
F.Krištofovi, p. poslancom I. Sidorovi a M. Gé-

czymu, poslancom MZ, pracovníčkam MˇU, na-
šim prepravcom J. Lenártovi a D. Nagyovi.

Za celoročnú prácu ďakujem samospráve, 
ktorá sa v zložení A. Augustinová, Eva Koma-
nová, E. Vrabcová, Ľ. Zemanová, V.Bakšiová, 
J.Vargová a J. Polaščin ochotne a obetavo po-
dieľala na činnosti klubu, ako aj všetkým aktív-
nym členom za všestrannú pomoc a podporu.

M. Daruová – predsedníčka samosprávy
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Zo života Klubu kresťanských seniorov 
Zriaďovateľom nášho klubu, je Mestský úrad 

Košice - Barca, ktorý okrem poskytnutia priesto-
rov pre klubovú činnosť, klub aj fi nančne pod-
poruje. Práve vďaka doterajšej spolupráci medzi 
vedením klubu a vedením MČ sa darí realizovať 
jeho činnosť k spokojnosti našich členov, ako 
aj k spokojnosti vedenia samosprávy. Náš klub 
patrí do štruktúry Združenia kresťanských seni-
orov Slovenska.

Život nášho klubu, ako aj stretnutia, prebie-
hajú podľa vopred vypracovaného plánu klu-
bových stretnutí. Na našom prvom výročnom 
stretnutí v januári sme mali voľby do samosprá-
vy. Do samosprávy boli zvolení pp. Antalová 
Helena, Rácová Mária, Zeleňáková Gitka, Fiali-
ková Magda, Mitrová Jolka a Ing. Lukáč Karol.

Do revíznej komisie boli zvolení pp. Ilčinová 
Barbora, Vilček Ladislav a Rác Daniel. Bola pred-
nesená aj správa o hospodárení nášho klubu za 
uplynulé obdobie. 

V tom čase sa náš klub rozrástol o nové 
mladšie členky, ktorým sa veľmi tešíme lebo sú 
nám veľmi nápomocné, hlavne pri rôznych ak-

ciách. Dúfame, že aj oni sa medzi nami dobre 
cítia. Vo februári sme mali spoločné stretnutie so 
Senior klubom z príležitosti fašiangov, kde sme si 
pochutnali na tradičných šiškách a pripomenuli 
sme si aj históriu fašiangov. V tom istom mesiaci 
sme sa zúčastnili, ešte jednej kultúrnej udalos-
ti, a to na Valentínskej zábave v Spoločenskom 
pavilóne, ktorú pre nás pripravil primátor mesta 
Košice Richard Raši a Rada seniorov.

V rámci toho, že marec je mesiacom kníh, 
zúčastnili sme sa v našej mestskej knižnici, be-
sedy so spisovateľkou Ellou Hajdukovou, ktorá 
napísala knihu Zákon krvi. V našom farskom 
kostole, sa členovia nášho klubu modlili krížovú 
cestu. V máji sme oslávili deň matiek a urobili 
sme si výstavku ručných prác. Mali sme aj vzác-
nu návštevu, a to nášho pána starostu Františka 
Krištofa, ktorý nám ku dňu matiek prišiel pob-
lahopriať.

V uplynulom roku sme mali aj prvú Špor-
tovú olympiádu seniorov, mestskej časti Košice 
- Barca, spolu so Senior klubom. Súťažili sme v 5 
disciplínach. Najlepším športovcom za obidva 

kluby sa stal člen nášho klubu, pán Daniel Rác, 
ktorý získal 1 striebornú a 2 zlaté medaily, za 
čo obdržal pohár starostu Mestskej častí Barca.

Rok 2016, bol sv. Otcom Františkom, vy-
hlásený rokom Božieho Milosrdenstva. Z toho 
dôvodu sme boli na púti v Smižanoch, kde 
zároveň bolo aj stretnutie Rodiny Nepoškvr-
nenej Pannej Márii a prešli sme tam aj bránou 
Milosrdenstva Počas roka sme boli ešte na púti 
v Levoči, v Ružencovej zǎhrade vo Vyšnej Še-
bastovej a na odpustovej slávnosti sv. Jozefa 
v Košiciach - Lorinčíku.

Cez leto, zásluhou nášho sponzora, pána 
Igora Sidora, sme sa boli okúpať v termálnych 
vodách v blízkom Miškolci, ako aj v Tisaujvaroši. 
Bolo nám dopriané stále pekné počasie a tak 
sme si všetci spolu aj s našimi vnúčatami dobre 
oddýchli a užili si to.

V septembri na ceste z Levočskej hory sme 
sa zastavili v meste Levoči, kde sme si pozreli 
obnovený chrám sv. Jakuba a obnovenú klietku 
hanby. Zastavili sme sa aj v Ružencovej záhra-
de vo Vyšnej Šebastovej, kde sme mali odborný 
výklad o výstavbe tejto krásnej záhrady s ešte 
krajšou sochou Panny Márie.

Jeseň..., poetický krásne obdobie, keď sú 
stromy odeté do farebných šiat. A práve v jed-
nom z mesiacov jesene sme si pripomenuli jed-
nu vzácnu čnosť - úctu k starším. Úctu k tým, 
ktorí tvrdo pracovali, aby sa mladším žilo lepšie. 
Október je mesiac, kedy si týchto ľudí pripomí-
name.

My v našom klube sme si tento sviatok pri-
pomenuli tým, že sme sa odmenili sladkou po-
zornosťou a pohostením. Náš pán starosta na 
nás tiež nezabudol, za čo mu patrí veľká vďaka.

Pán primátor nám k nášmu sviatku pripra-
vil vystúpenie našich umelcov v Spoločenskom 
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v Košiciach - Barci za rok 2016
pavilóne. Vystupovať nám boli, Gizka Oňová, 
Milka Zimková a Milan Ivan.

V rámci mesiaca úcty k starším nám pracovníč-
ka z Regionálneho úradu verejného zdravotníctva, 
urobila prednášku na tému „Choroba kostí a ich 
výživa“. Precvičili sme si aj cviky, ktoré máme cvičiť , 
ako prevenciu proti týmto chorobám.

Počas roka sme si pripomínali okrúhle výro-
čia našich členov a to gratuláciou,malou pozor-
nosťou a samozrejme pekným spevom. Podľa 
možnosti sme pomáhali a navštevovali naše 
choré a prestárle členky. V novembri sme nav-
štívili, hroby a zapálili sviečky na hroboch našich 
zosnulých členov a na hroboch kňazov, ktorí 
pôsobili v našej farnosti.

Na poslednej ceste sme sa rozlúčili s našou 
dlhoročnou členkou p. Fusekovou Alžbetou, 

ktorá bola zakladajúcou členkou nášho klubu. 
Ako každoročne aj tohto roku, nás navštívil Mi-
kuláš s plnou nošou darčekov, pomáhal mu aj 
anjelik.

Záver roka sme spoločne ukončili slávnost-
ným posedením v kultúrnom dome. Spoločne 
sme si zaspievali najkrajšiu vianočnú pieseň Ti-
chú noc a spoločnou modlitbou sme sa poďa-
kovali Pánu Bohu, za všetky milosti, ktoré nám 
boli udelené. Svojou návštevou nás poctil, pred-
seda Rady seniorov mesta Košíc JUDr. Ján Ca-
ban, ako aj poslanci našej mestskej časti, Dušan 
Pracko a Ing..Daniel Antal.

Pekným programom nás prišli potešiť man-
želia Kováčovci z Krásnej, ktorí vystupujú pod 
názvom Duo Štefan a Terka. Veľká vďaka patrí 
našim gazdinkám, Gregovej Gitke, Vaškovej Ma-

rike a Šimčovej Monike, ktoré pri všetkých akci-
ách sa o nás starajú a s láskou nás stále obslúžia.

Na záver sa chcem poďakovať nášmu spon-
zorovi Mgr. Igorovi Sidorovi, za jeho sponzorsky 
príspevok pre náš klub. Teší nás, že sme našim 
členom mohli dopriať krásne akcie. Za to všet-
ko ďakujeme aj všetkým ostatným, ktorým leží 
na srdci dobro našich seniorov, pracovníčkam 
Miestneho úradu, poslancom a pánu starostovi 
F. Krištofovi.

Vďaka patrí aj členom samosprávy za ich 
prácu a obetavosť pri našich akciách ako aj 
všetkým našim aktívnym členom, ktorí sa pravi-
delne zúčastňujú našich stretnutí. 

Helena A n t a l o v á
predseda samosprávy

30. decembra 2017 uplynie 40 rokov od vy-
hlásenia samostatnej slovenskej cirkevnej pro-
vincie. Po zložitých rokovaniach medzi Svätou 
stolicou a vládou bývalej ČSSR pápež Pavol VI. 
oddelil územie Trnavskej apoštolskej adminis-
tratúry od Ostrihomskej diecézy a povýšil ho 
na arcidiecézu. Pripojil k nej farnosti ležiace na 
slovenskom území i tri z diecézy Györ a dve 
z opátstva v Pannonhalme. Zo zväzku Jágerskej 
cirkevnej provincie vyňal Košickú a Rožňavskú 
diecézu a pričlenil ich k samostatnej slovenskej 
cirkevnej provincii.

Ku Košickej diecéze pripojil trinásť farností, 
ktoré patrili do Satmárskej diecézy. 

Vatikán takto schválením samostatnej slo-
venskej cirkevnej provincie uznal vtedajšie a aj 

súčasné hranice Slovenskej republiky. Takéto 
rozhodnutie v dejinách Vatikánu nie je obvyklé 
a časovo veľmi výnimočné.

Treba otvorene povedať, že takto uznané 
hranice Slovenskej republiky boli rozhodujúcou 
skutočnosťou pri rozdelení ČSSR a vzniku súčas-
nej Slovenskej republiky k 1.1. 1993. V žiadnom 
prípade nemožno považovať vojnový Slovenský 
štát v jeho hraniciach za právneho predchodcu 
súčasnej Slovenskej republiky.

Pre vysvetlenie niektorým takzvaným slo-
venským národovcom treba jasne povedať, že 
v prípade uznania vojnového Slovenského štátu 
za predchodcu súčasnej Slovenskej republiky, by 
sme museli podobne ako v roku 1938 odstúpiť 
južné územia Slovenskej republiky Maďarsku.

(V čase vzniku súčasnej Slovenskej repub-
liky som pôsobil vo výbore Matice slovenskej 
v Košiciach medzi inými aj s Mgr. Pavlom Kuš-
nírom, ktorý má pamätnú tabuľu na kaštieli.

Pred ustanovujúcim valným zhromažde-
ním sme sa členovia výboru stretli aj s pánmi 
Augustínom Mariánom Húskom a Gustávom 
Valachom, ktorí nám vysvetlili zákulisie vzni-
ku terajšej Slovenskej republiky z hľadiska me-
dzinárodného práva. Takto umlčali niektorých 
takzvaných národniarov, ktorí presadzovali 
myšlienku, že predchodcom Slovenskej repub-
liky bol vojnový Slovenský štát.

Z uvedeného dôvodu predkladám uvedený 
príspevok na jeho uverejnenie v Barčianskom 
súčasníku.)                             Ing. Ladislav Falat

Samostatná slovenská cirkevná provincia
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Barčianski Židia sa v decembri 1938 prihlásili počas maďarskej oku-
pácie k maďarskej národnosti. Medzi sebou sa rozprávali jazykom jidiš. 
S domácim barčianskym obyvateľstvom sa snažili vychádzať harmo-
nicky.

Prevažne to boli obchodníci ako p. Moldovan, Ganz, Neuman, resp. 
živnostníci ako p. Herškovič, Moškovič, Schön, ale aj arendátori resp. 
majitelia tunajších veľkostatkov ako p. Lefkovič, Klein, Janovitz, Nóg-
rády a Kovács.

Niektorí sa skrývali pred holokaustom v ilegalite, alebo sa im po-
darilo ujsť a takto sa zachrániť. Predpokladám, že sa im to podarilo  
viacerým, ale o barčianskych  Židoch vieme s istotou len o troch.

Po roku 1990 sa ozval z emigrácie  vo Švajčiarsku ohľadom reštitú-
cie pozemkov pri barčianskom letisku  p. Dávid Janovitz.

V roku 1995 navštívil Barcu aj potomok barčianskych Židov p. Tibor 
Moškovič, ktorý sa v roku 1942 zachránil pred odvlečením do koncen-
tráku útekom do Budapešti. Po vojne sa presťahoval do Palestíny a ne-
skôr do Nemecka. 

Košičan p. Csaba Kende mi poskytol fotografi u barčianskych Moldo-
vanovcov pred ich obchodom v Košiciach. Zo 14-člennej rodiny sa za-
chránil len jeden, ktorý sa presťahoval  po II. svetovej vojne do Palestíny.

Po barčianskych Židoch nám zostala len jedna fotografi a bývalej 
synagógy, záznamy v katastri nehnuteľnosti po ROEP ohľadom 2 cin-
torínov a fotografi a rodiny Emila Moldovana pred ich obchodom v Ko-
šiciach v prílohe. Zvyšky náhrobných kameňov však boli zlikvidované.

V poslednom období sa v košickom štátnom archíve našli spisy No-
társkeho úradu v Barci z rokov 1938 - 1945, ktoré môžu dokázať opráv-
neným osobám podrobnejšie skutočnosti.

Ing. Ladislav Falat

Dňa 28. 2. 2017 pani Mgr. Ta-
mášova Alžbeta, vedúca oddelenia 
školstva a PhDr. Sviatková Silvia, 
zástupkyne zriaďovateľa, za prí-
tomnosti učiteliek Materskej školy 
a ďalších pracovníkov školstva, za 
prítomnosti starostu mestskej časti, 
odovzdala dekrét riaditeľky 
školy na základe rozhodnu-
tia zriaďovateľa a výsledkov 
volieb Rady školy, pani  Bc. 
Miriam Kantorovej, ktorej 
zaželala veľa úspechov. Ku 
gratulácii sa pripojil starosta 
František Krištof a kolegyne  
učiteľky. Následne pani Mgr. 
Tamášova, pani riaditeľka 
Bc. Kantorová a starosta 
Krištof si prešli areál škôlky 
a dohodli postup vzájom-
nej spolupráce na vylepšení 
podmienok škôlky, osobitne 
parkovacích miest a technic-
kého stavu budovy.

V rámci akcie TÝŽDEŇ SLOVENSKÝCH KNIŽNÍC po-
bočka našej knižnice spolu so Školou úžitkového vý-
tvarníctva pod vedením p. Jankuru uskutočnila v rámci 
tvorivej dielne – druhý život knihy akciu pre desať žia-
kov zo základnej školy v Barci, ktorí spolu so svojim 
učiteľom absolvovali v rámci výtvarného krúžku v zasa-
dačke miestneho úradu.

Druhý život
knihy

ŽIDOVSKÁ
KOMUNITA V BARCI

Nová 
riaditeľka 

škôlky
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Vždy keď idem okolo pamätníka biskupovi 
Štefanovi Moysesovi, prvému predsedovi Mati-
ce slovenskej na Slovensku si spomeniem ok-
rem iného na moju školu kde som maturoval 
a hlavne na okolnosti okolo odhalenia pamät-
níka biskupovi Štefanovi Moysesovi.

Okrem fi nančnej podpory na výstavbu pa-
mätníka, ktorý zhotovil pán Arpád Račko som 
sa podieľal aj na vybavení jeho  umiestnenia 
u vtedajšieho prednostu Okresného úradu Ko-
šice I. p. Ing. Dionýza Fuseka.

Veľmi ma potešilo okrem účasti na sláv-
nostnej časti aj pozvanie na recepciu do 

Arcibiskupského paláca. Ako vtedy najmlad-
šieho člena ma poprosili, aby som p. arcibis-
kupa Alojza Tkáča a biskupa Jána Filu poprosil 
o autogramy na korešpodenčný lístok. Vtedy 
biskup evanjelickej cirkvi a.s. p. Ján Filo sa 
predklonil a p. arcibiskup Alojz Tkáč sa podpí-
sal ako prvý. Potom to bolo opačne a podpísal 
sa aj biskup Ján Filo. 
Ďalej nasledovali podpisy všetkých prítom-

ných na čele s  vtedajším predsedom Matice 
slovenskej na Slovensku p. Ing. Jozefom Mar-
kušom, CSc. Bolo to pre mňa nenahraditeľná 
životná akcia.                      Ing. Ladislav Falat

Biskup Štefan Moyzes
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MS SČK a starosta MČ 
Košice – Barca Vás opäť 
pozýva na odber krvi, 

ktorý sa uskutoční 
v pondelok 22, mája 
2017 v čase od 7,15 

do 10,15 hod.v zasadač-
ke miestneho úradu 

na Abovskej 32. 
Každý darca si musí 

so sebou priniesť 
občiansky preukaz, 
preukaz darcu krvi 

a preukaz poistenca.
Pred odberom si môže 

dať ľahké raňajky 
a je potrebné piť 

dostatok tekutín. Nie je 
potrebné byť nalačno. 
Občerstvenie je zabez-

pečené aj po odbere krvi. 
Alkohol v deň odberu 

neužívajte!
Tešíme sa na stretnutie 

s Vami a ďakujeme Vám 
v mene všetkých, ktorým 

Vaša krv pomôže.
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0 – 7 rokov, Večný pohyb, Baran
Ide o cyklus, ktorý prináša do života najviac 

energie. V tomto čase nasávajú deti najviac 
vedomostí a zároveň potrebujú robiť veľa vecí, 
aby dokázali upokojiť svoj hlad po nových in-
formáciách, ale tiež potrebujú zo seba dostať 
nadbytočnú energiu.

Prvých sedem rokov nedokáže pochopi-
teľne človek sám ovplyvniť natoľko svoj život. 
Zostáva to teda na rodičoch, ktorí by mali 
uvedomelo pracovať na rozvoji ich osobnosti 
a talentu. Predovšetkým by sa mali zamerať na 
pozdvihnutie ich sebadôvery a taktiež by mali 
zapracovať na ich citovej stránke.

Ak sa teraz nenaučia prejavovať svoje vnú-
torné pocity a postoje, potom sa budú okoliu 
odhaľovať čoraz ťažšie. Taktiež by mali posilniť 
ich pevnú vôľu a musia si všímať aj ich trpezli-
vosť a schopnosť prispôsobovať sa.

7 – 14 rokov, Schopný žiak, Býk
Životy detí prechádzajú do materiálnej sfé-

ry. V tomto období je len veľmi ťažké ustrieh-
nuť, aby deti nezostali závislé od drahých vecí 
a zabudli na duchovné hodnoty. Opäť je veľmi 
dôležitý hlavne postoj rodiča.
Či sú to hračky, alebo iné veci, mali by si ich 

vždy zaslúžiť. Nemali by im kupovať veci vždy 
v momente, keď o ne požiadajú. Musia sa na-
učiť ich správnu hodnotu a vedieť, že život sa 
zakladá aj na iných, ako materiálnych veciach. 
Mali by si vážiť vzťahy, lásku rodičov, zážitky 
a čas, ktorý s nimi trávia.

Teraz rozvíjajú ich estetickú stránku, mali 
by im priblížiť umenie, sledovať ich citlivosť 
a určite by sa nemala podceňovať sexuálna 
stránka. V tomto čase by mali získať dostatok 
vedomostí na to, aby sa dokázali chrániť a aby 
neskôr neurobili zbytočné hlúposti. Snažte sa 
ich čo najviac naučiť, pretože ešte stále vás 
dokážu vnímať a akceptovať váš názor.

14 – 21 rokov, 
Zberač informácií, Blíženci

Už dospelý človek sa začína osamostatňo-
vať a dokážu si viac presadiť svoj názor. Títo 
ľudia by sa mali vyhýbať nepremyslenému 
konaniu a hlavne by mali zvážiť slová, ktoré 
vypustia z úst. Ešte stále pracujú na svojom 
intelekte a zberajú veľké množstvo informácií.

Teraz ich už však dokážu využiť s väčším 
dôvtipom a vedia si vybrať, čo je pre nich dô-
ležité a ktorým smerom by sa malo pobrať ich 
vzdelávanie. Ešte stále potrebujú aj podporný 
názor rodičov alebo iných dospelých autorít, 
ktoré im potvrdia ich myšlienkové pochody.

Úloha mamy a otca spočíva v podpore 
kritického myslenia. Mali by ich naučiť ako si 
vyberať informácie a čomu môžu dôverovať. 
Nemajú im vnucovať svoje názory a mali by 
sa stotožniť s tým, že majú pri sebe sebave-
domého človeka s rovnocenným postavením.

21 – 28 rokov, 
Presná sebeanalýza, Rak

Mnoho ľudí si myslí, že sa naša osobnosť 
najviac formuje počas puberty, keď si hľadá-
me svoje názory a postavenie v spoločnosti. 
V skutočnosti to príde o trošku neskôr, keď sa 
skončí nevyrovnaný cyklus a môžeme sa ko-
nečne ponoriť do svojej hĺbky.

Vtedy zisťujeme, čo je pre nás dôležité a 
ako by sme chceli skutočne nasmerovať život. 
Často meníme názory a stávajú sa z nás od-
hodlanejší ľudia s túžbou splniť si svoje sny. 
Zároveň dochádza aj k prvej veľkej kríze. Tá sa 
objavuje po oslave 25. narodenín.

Vtedy máme prvú veľkú chuť všetko meniť 
a nezaspať veľké šance, ktoré pre nás prináša 
život. Ku koncu tohto cyklu prichádza aj ide-
álne obdobie na založenie rodiny alebo vstup 
do manželstva.

28 – 35 rokov, Zaslúžim si niečo 
lepšie, Lev

Prejavujú sa naše skryté slabosti. Ľahko 
podľahneme závislostiam, pretože máme po-
cit, že sme toho veľa zmeškali a musíme to 
rýchlo stihnúť a napraviť.

Prichádza ešte jeden veľký príval energie, 
ktorý sa môže pokojne porovnať s mladým 
detským obdobím. Rozumný človek ho využi-
je na svoje napredovanie. S novými skúsenos-
ťami môže naštartovať vlastný biznis a staviť 
na svoje dosiahnuté vedomosti.

Nachádzate sa na vrchole svojej kreativity, 
z ktorej budete ťažiť aj nasledujúce roky. Po 
tridsiatke by ste mali prehodnotiť svoj život 
a pokiaľ vidíte viac negatív, pristúpte k zme-
nám, na ktoré ešte budete mať chuť a energiu.

35 – 42 rokov, 
Prvá skúška, Panna

Očakáva sa od vás, že už budete mať do-
statočný rozhľad a viete s pokojom a prehľa-
dom vyriešiť veľa krízových situácií. Stále máte 
kapacitu na to, aby ste podnikli nové veci 
a taktiež aby ste sa ešte čosi naučili. Záleží len 
na vás, aby ste nestagnovali a posunuli sa nie-
kde ďalej.

V práci zažívate prelomové obdobie. Po-
dávate v nej najväčší výkon a budete ťažiť 
z toho, akú pozíciu ste si doteraz vybudovali. 
Krátko pred štyridsiatkou sa pripravte na prvú 
životnú skúšku. Karma vám teraz vráti späť 
všetko, čo ste do nej investovali.

V tomto čase sa mení povaha ľudí. Často 
majú sklon prepadnúť negatívnym vlastnos-
tiam a musia bojovať s tým, aby sa z nich zra-
zu nestali neobľúbenci. So zmenou nálad nie 
raz prichádzajú aj zmeny v živote, ktoré chcú 
prispôsobiť svojej novej osobnosti.

42 – 49 rokov, 
Zrelosť a harmónia, Váhy

Prichádza cyklus, ktorý sa nesie v znamení 
príjemných rokov, počas ktorých sa venujete 
tomu, čo máte radi. Máte radosť zo svojej ro-
diny, v práci využívate maximum vedomostí, 
do všetkého idete na istotu a zrelým myslením 
dostávate na svoju stranu väčšinu výhod.

Nebojíte sa kritiky, pretože máte dostatoč-
né sebavedomie a veríte svojim schopnostiam 
natoľko, že si dokážete uchrániť všetky svoje 
kroky. V živote oceňujete pocit stability. Chcete 
prežívať harmóniu a nemáte radi, ak vás nie-
kto vyrušuje vo vašej idylke.

Veľmi plodné obdobie je to aj pre ume-
lecky založených ľudí. Tí sa nachádzajú na 
vrchole svojej kariéry, dokážu priniesť veľa 
inovatívnych prístupov a mali by pracovať so 
svojou empatickosťou.

49 – 56 rokov, 
Kríza žánrov, Škorpión

Z celého života prichádzajú práve teraz 
najväčšie zmeny. Tie sa netýkajú len vášho ži-
vota, ale po prvýkrát pocítite úbytok síl, taktiež 
sa musíte zmieriť so zmenou vášho vzhľadu 
a často prichádzajú i prvé zdravotné kompli-
kácie. Mali by ste sa venovať viac sebe a tomu, 
aby ste tieto novinky vedeli prekonať s men-
ším dopadom na váš život.

Dávajte si pozor na psychickú stránku. Aby 
ste sa zmierili so starnutím, obklopte sa pod-
netmi, ktoré vás budú udržiavať v dobrej ná-
lade, pomôžu vám myslieť na pozitívne plány 
do budúcnosti a naznačia vám, že máte v ži-
vote stále svoje miesto a ste ešte vždy vo veľ-

Charakteristika životných cyklov
Život sa podľa astrológie delí do viacerých častí. Na ich rozlíšenie používajú aj 

arabské body, ktoré charakterizujú náš osud a pomáhajú nám kvôli ich polohe vyhnúť 
sa niektorým chybám a nešťastiam. Jedným z nich je i bod života, ktorý delí naše 
zemské putovanie do sedemročných cyklov.

Postupne tak prejdeme 12 cyklami, ktoré sa zavŕšia po 84 rokoch. Potom opäť 
prejde tento kolobeh do základného prvého bodu. Tieto cykly sú zároveň prepojené 
aj so znameniami zverokruhu.
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V minulom roku sme opakovane sledova-
li vývoj zrážkovosti na Myslavskom potoku, 
jeho zanesenie v meandri pri Salaši i pred 
a za mostom VSS, osobitne po veľkej vode, 
kde došlo k poškodeniu lávky pri Salaši, ktorá 

spôsobovala zábranu prietoku s následným 
ohnutím zábradlia. 

Opakovane sme urgovali  Povodie Bodro-
gu a Hornádu, až konečne sa začalo v jeseni 
s úpravou meandra a v ďalších mesiacoch 

so zásadným orezom stromov v prietočnom 
profi le potoka. Dúfajme, že tieto úpravy vy-
držia niekoľko rokov, most pri VSS by sa mal 
dať do poriadku pri rekonštrukcií električko-
vých tratí  - MET.

Myslavský potok 

Poďakovanie 
podnikateľským 

subjektom 

Ďakujem Vám za prejavenú 
priazeň, dôveru a spoluprácu 
v uplynulom roku i v ďalšom 

období

za mestskú časť Košice - Barca
František Krištof – starosta

• Občianske združenie BLAHO, 
Štefánikova 26, 040 01 Košice 

• EKOSERVIS Košice s.r.o.

• ISH real estate, s.r.o. 
• Hraničná, Košice

• REMES PLUS, s.r.o. 
Barčianska, Košice

kej miere užitoční. Teraz prichádza aj príjemné 
obdobie pre tých, ktorí sa k sebe a k svojmu 
okoliu nesprávali tak, ako mali, pretože dosta-
nú novú šancu na zmenu, ktorú však nemôžu 
podceniť.

56 – 63 rokov, 
Druhá skúška, Strelec

Ľudia sa utiekajú ku duchovnej stránke. 
Materiálne veci pre nich veľa neznamenajú, 
teraz chcú vedieť, akú má ich život hĺbku a čo 
je pre nich to správne, čomu majú veriť.

Utiekajú sa k náboženstvu a neveriaci k fi -
lozofi i. Často je to obdobie tápania, keď chcú 
nájsť ten správny smer, čomu sa venovať. Od 
života zároveň prichádza druhá skúška. Teraz 
sa na vašom živote odrazí to, čo ste do neho 
investovali pred štyridsiatkou.

Ak ste boli čestní, úprimní a viac ste dáva-
li ako brali, váš život bude naďalej príjemný 
a odmení sa vám pár prekvapeniami. Tých os-
tatných môžu dostihnúť chyby z minulosti.

63 – 70 rokov, 
Posledná šanca, Kozorožec

Človek je tvor večne nespokojný a pokiaľ 
dostane šancu bilancovať to, čo dosiahol, stále 
sa mu nebude niečo pozdávať a bude túžiť po 
tom, aby sa to nejako zmenilo. Teraz prichá-
dza posledná šanca na to, aby ste urobili niečo 
so svojim súkromím.

Môžete si nájsť nové záľuby, nových pria-
teľov a splniť si ešte tie sny, ktoré vám váš vek 
umožňuje vykonať. Nesmiete brať v úvahu 

žiadne kompromisy a musíte si stáť za svo-
jim, pretože ďalšie možnosti už nebudete 
mať. Nevpúšťajte do života negatívnu energiu 
a v komunikácii sa utiekajte k diplomacii.

70 – 77 rokov, 
Sledovanie života, Vodnár

Už sa nesnažíte veci meniť a život okolo 
vás už len pokojne sledujete. Vychutnávate si 
pokoj, ktorý okolo vás nastal a tešíte sa na to, 
že môžete do seba vstrebať všetky tie pocity. 
Odteraz sa už nesústredíte iba na seba a rad-
šej vnímate celý svet okolo vás.

Ako magnet chcete k sebe pritiahnuť všetky 
intenzívne chvíľky, ktoré vám dajú šancu pocí-
tiť, že ste stále živí a máte tu čo povedať. Teraz 
sa už spoliehate viac na súkromie a nechcete 
byť rušení inými ľuďmi. Nové priateľstvá nad-
väzujete už len výnimočne.

77 – 84 rokov, 
Najvyššia harmónia, Ryby

Posledný cyklus nás privedie do fázy zmie-
renia sa s tým, čo ste prežili a čo sa deje okolo 
vás. V srdci pociťujete vyrovnanosť a harmó-
niu. Vychutnávate si pokoj, samotu, teší vás 
záujem vašich blízkych a pokiaľ máte energiu, 
ešte sa venujete svojim záľubám.

Celkovo sa sústredíte už len na príjemné 
veci, aby ste tak mohli dokončiť životný kolo-
beh spomienkami na to, čo ste si najviac cenili. 
Niektorí ešte dostávajú poslednú chuť spoznať 
nové kultúry a dozvedieť sa čo najviac infor-
mácií o tom, ako sa žije v inom svete.
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Aj v minulých číslach BS sme sa venovali 
odpadom, nelegálnym skládkam .... Aj súčasná 
legislatíva zavádza nové opatrenia z hľadiska 
spolplatnenia i novej formy triedenia a likvidá-
cie odpadov, čo často zvádza niektorých (aj 
cudzích) k využívaniu veľkokapacitných kontaj-

nerov počas týždňa na stanovených miestach, 
ktoré sú určené predovšetkým pre občanov na-
šej mestskej časti.

Prosíme občanov, aby sledovali, kto napĺ-
ňa naše kontajnery, v prípade zistenia, zapíšte 
evidenčné číslo vozidla, ďalšie už zabezpečíme, 

lebo podnikateľské subjekty v tejto oblasti mu-
sia riešiť svoje veci na svoje náklady, nakoľko si 
to dajú zaplatiť, nie na úkor nás, Barčanov.

V uplynulých dňoch sme na komunikácií pod 
bývalým hospodárskym dvorom našli mraznič-
ku so skazeným mäsom. Chápem, že ak sa po-
kazila mrazničky a s ňou aj mäso, že to človeka 
naštve, no prečo to máme znášať my, občania 
Barce ? Myslím, že ďalej to je bez komentára!

Odpady, odpady...

Dňa 11. februára sa uskutočnil v po-
radí 13. ročník tradičného Barčianskeho 
bálu pod záštitou pána starostu Františka 
Krištofa. Veľmi nás teší, že vo veľkej kon-
kurencii bálov a plesov konajúcich sa v ši-

rokom okolí, sa nám neustále darí držať 
vysoký záujem o túto akciu, o čom svedča-
li aj rekordne rýchlo vypredané vstupenky. 

Atmosféra bálu sa tento krát niesla v ľudo-
vom duchu. O výbornú zábavu sa postarala 
prvotriedna hudobná skupina RADIKAL, ktorá 
nám zahrala až do skorého rána. V rámci prog-
ramu vystúpili tanečníci z folklórneho súboru 
VÁNOK, ktorí predviedli vynikajúce vystúpenie. 

Celým večerom nás sprevádzala moderátor-
ka Andrea Majtnerová, vrátane losovania tom-
boly. 

Samotný začiatok bálu otvoril hostiteľ, p. sta-
rosta František Krištof spoločným prípitkom 
a prianím dobrej zábavy, čo aj naplnilo naše 

očakávania. Za prípravu bálu a sprievodnej vý-
zdoby poďakoval pracovníčkam a pracovníkom 
miestneho úradu, osobitne pani Lucii Brečkovej 
– Zacharovej, ktorá tento ročník bálu zabezpe-
čovala, vrátane doplnkového občerstvenia na 
„ľudový spôsob“. Hostia sa zabávali počas celé-
ho večera až do skorého rána.

Aj touto cestou ďakujeme aj sponzorom, 
ktorí ochotne podporili náš Barčiansky bál:

Penzión BARCA
Rodina  Perháčová

Montrúr, s.r.o. – Ing. Juraj Ondira
AGRO Kuruc s.r.o. – pán Maroš Kuruc

Firma M-stream s.r.o. – pán Miloslav Maťaš
Pán Mgr. Igor Sidor – mestský poslanec

Kaderníčka p. Vierka Šimeková
Agentúra Daisy – manželia Bérešoví

Pán Ondrej Kiss
Spoločnosť Labaš s.r.o.

Fotografi e si môžete pozrieť aj na stránke 
http://www.barca.sk.  Fotogaléria. Hostia, ktorí 
majú záujem o fotografi e z Barčianskeho bálu, 
si ich môžu vyzdvihnúť na miestnom úrade, av-
šak je potrebné so sebou priniesť USB kľúč. 

Barčiansky bál
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■ Zmierňuje zápchu
Pitie teplej vody na lačný žalúdok pomáha 

regulovať pohyby čriev. Zápcha sa objavuje, keď 
je nízky obsah vody v črevách - tento nedosta-
tok spôsobuje, že stolica vysychá a má problém 
prejsť črevami. Teplá voda rozkladá akékoľvek 
zvyškové jedlo a uvoľňuje črevá. Okrem toho sa 
ňou znižuje aj nadúvanie. Vypite pohár teplej 
vody každé ráno na lačný žalúdok. Môžete pri-
dať aj citrónovú šťavu alebo med.

■ Zlepšuje trávenie
Vlažná voda stimuluje tráviaci trakt a pomá-

ha stráviť jedlo v žalúdku. Tráviaci systém nemu-
sí pracovať tak tvrdo – a ušetrí si tým energiu. 
Okrem toho pomáha zbaviť sa všetkých preby-
točných žalúdočných kyselín, rovnako aj neut-
ralizuje tráviace šťavy. Ak vás trápi zlé trávenie, 
začnite a skončite deň pohárom teplej vody.

■ Upokojuje bolesť v krku
Teplá voda pomáha rozpúšťať hustý hlien 

a odstraňovať ho z dýchacích ciest. Zjemní aj 
škriabanie v krku.  Okrem teplej vody môžete 
piť aj ďalšie teplé tekutiny, ako sú bylinné čaje. 
Vodu môžete tiež kloktať. Zmiešajte pohár tep-
lej vody s ½ lyžičkou soli a kloktajte.

■ Prekrvuje nosovú sliznicu
Teplá voda je skvelý liek na upchatý nos, 

pretože pomáha prečistiť nosové dutiny a pri-
náša okamžitú úľavu. Keď pijete teplú vodu, 
uvoľňujete akýkoľvek nahromadený hlien vo 
vašich dýchacích cestách a nosových dutinách. 
Znižuje tiež rozmnožovanie vírusov alebo bak-
térií.

■ Zbavuje nadbytočných kíl
Tí, ktorí sú na diéte a v cvičebnom režime, 

svoje šance ešte zvýšia, ak vypijú pohár teplej 
vody. Teplá voda zvyšuje telesnú teplotu a tá 
zase zvyšuje rýchlosť metabolizmu a tým spa-
ľovanie kalórií. Teplá voda dokonca pomáha 
rozkladať tukové usadeniny v tele.

■ Zmierňuje menštruačné kŕče
Pitná teplá voda zmierňuje menštruačné 

kŕče, pretože uvoľňuje svaly v maternici a tým 
poskytuje rýchlu úľavu od kŕčov. Okrem toho 
bráni vášmu telu zadržiavať vodu a zabraňuje 

tak bolestivému nadúvaniu počas menštruácie.

■ Zlepšuje krvný obeh
Teplá voda pomáha zlepšiť krvný obeh, 

a keďže krv dodáva dôležitý kyslík a živiny do 
tkanív a orgánov, pomáha tak aj voda.

■ Spomaľuje starnutie
Teplá voda je dobrá pre vašu pokožku 

a odstraňuje všetky jedy, ktoré sú zodpoved-
né za predčasné starnutie. Prispieva k obnove 
kožných buniek, omladzuje pokožku a zlepšuje 
jej pružnosť. Pridajte trochu citrónovej šťavy do 
teplej vody, aby posilnila svoju detoxikačnú silu.

■ Zlepšuje zaspávanie
Ak máte problém so zaspávaním, popíjajte 

teplú vodu pred spaním a uvidíte, ako sa rýchlo 
z nespavosti vyliečite. Tým, že teplá voda zvý-
ši telesnú teplotu, spôsobí tým uvoľnenie tela, 
upokojí nervy a urobí vás ospalými.

Viete o tom, že ...

SLANINA
Slanina je pre mnohých skutočným kulinár-

skym pôžitkom a nenahraditeľnou súčasťou 
slovenského národného jedla. Jej chuť nedo-
káže nahradiť žiadna iná potravina. No tak ako 
je výborná, vie byť aj nebezpečná pre ľudské 
zdravie. Obzvlášť, ak naraz skonzumujete veľ-
ké množstvo mastnej slaniny. Pritom je to veľká 
škoda! Slaninu môžete využiť vo svoj prospech, 
ak ju viete správne použiť.

■ Boľavé kĺby sú nepríjemnou záležitosťou, 
ktorá vás časom môže vyradiť z každodenných 
činností. V chladničke sa však ukrýva hotový 
zázrak, ktorý vám môže pomôcť. Nakrájajte sla-
ninu na dlhé plátky. Oviňte plátkom postihnu-
tý kĺb a následne oviažte obväzom. Nechajte 
pôsobiť celú noc. Liečbu opakujte sedem nocí. 
Po takejto dobe sa vám uľaví. Pozor, ak sú bo-
lesti reumatického pôvodu, namočte slaninu do 
francovky alebo do octu po dobu aspoň 6 ho-
dín a potom použite.

■ Tvrdé a popraskané päty - Pripravte si cit-
rón a slaninu. Citrón prekrojte po dĺžke a vyd-
labte dužinu. Sedielka vysteľte tenkými plátkami 
slaniny, pritlačte na päty a dajte si staré hrubé 
ponožky na noc. V prípade popraskaných piet 
postupujte rovnako, len sa snažte dostať do 
prasklín bravčovú masť.

■ Na vysoký cholesterol - Málokto by čakal, že 
by aj v tomto mohla byť slanina užitočná. Je však dô-
ležité dávať si pozor na dennú dávku - okolo 20 gra-

mov. Toto množstvo slaniny by ste mali konzumovať 
pravidelne ráno po jedle alebo večer pred spaním. V 
tejto dávke sa nachádza arachidonová kyselina, ktorá 
pôsobí podobne ako tabletka. bráni rozvoju ateros-
klerózy a normalizuje metabolizmus cholesterolu v 
tele. Vďaka tomu nie je cholesterol deponovaný na 
stenách krvných ciev a vylučuje sa z tela von stolicou. 
To docielite len malým kúskom kvalitnej slaniny den-
ne! Konzumácia slaniny s cesnakom zase čistí cievy.

■ Hemeroidy a praskliny v okolí konečníka 
- Sú trápením, ťažko sa ich človek zbaví a neus-
tále sa vracajú. Hemeroidy mávajú nepríjemné 
príznaky, ako je svrbenie, pálenie, bolesti a kr-
vácanie. Preto akýkoľvek liek, ktorý by pomohol, 
predstavuje doslova vykúpenie. Starý recept 
hovorí, že pomáha kus slaniny „medzi polkami“ 
tak, aby sa časť dotýkala konečníka. Takto ju tam 
treba mať celý deň a po každej veľkej potrebe 
vymeniť za novú.

■ Chráni srdce - Slanina priaznivo vplýva na 
srdce vďaka obsahu omega-3 mastných kyselín. 
Taktiež v nej nájdeme aj cholín, čo je ďalšia lát-
ka, ktorá chráni najdôležitejší ľudský orgán pred 
poškodením a chorobami. Slanina tak pomáha 
liečiť srdce a ďalšie orgány v tele. Cholín by mal 
byť spolu s inými výživnými látkami zaradený do 
stravy tehotných žien vzhľadom k jeho vplyvu 
na vývoj mozgu plodu.  

■ Zabráni ochoreniam mozgu - Opäť za 
to môže cholín v slanine. Mozog je orgán, kto-
rý riadi telo a zabezpečuje, že všetko funguje 
správne. Keď dôjde k poruchám v mozgu, na-
stáva strata pamäti, človek sa môže inak sprá-
vať, atď. Nevyhnutnou súčasťou pre zdravie 
mozgu je cholín, ktorý znižuje následky straty 
pamäti v priebehu času. Štúdie preukázali, že 
zlepšuje pamäť a znižuje rýchlosť poškodenia 
mozgu demenciou.

PITIE TEPLEJ VODY
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Darujte organizácii Rodičovské združenie pri Základnej škole 
Košice - Barca viac než 2% z dane:

DAROVAŤ ONLINE CEZ SYSTÉM ĎAKUJEME.SK
Adresa: Abovská 36, 04017 Košice-Barca

IČO: 31945988
Právna forma: Občianske združenie

IBAN číslo účtu: SK1275000000004019187264 / kód banky: 7500 
(Československá obchodná banka, a.s.)

Darujte organizácii Športový klub zmiešaných bojových umení 
MMA Psycho Team Košice a Shotokan karate Košice - Barca viac 

než 2% z dane:
DAROVAŤ ONLINE CEZ SYSTÉM ĎAKUJEME.SK

Adresa: Bernolákova 21, 04011 Košice
IČO: 42319951

Právna forma: Občianske združenie
IBAN číslo účtu: SK3411000000002923888449 / kód banky: 1100 
(Tatra banka, a.s.)

Darujte organizácii Združenie rodičov Materskej školy Košice-
Barca viac než 2% z dane:

DAROVAŤ ONLINE CEZ SYSTÉM ĎAKUJEME.SK
Adresa: Hečkova 13, 04017 Košice-Barca
IČO: 42104190
Právna forma: Občianske združenie
IBAN číslo účtu: SK2809000000000579145662 / kód banky: 0900 (Slo-
venská sporiteľňa, a.s.)

Darujte organizácii Aeroklub Košice viac než 2% z dane:
DAROVAŤ ONLINE CEZ SYSTÉM ĎAKUJEME.SK

Adresa: Letisko, 04017 Košice-Barca
IČO: 31947280

Právna forma: Občianske združenie
IBAN číslo účtu: SK7411000000002627716271 / kód banky: 1100 
(Tatra banka, a.s.)

Darujte organizácii Liberta, n.o. viac než 2% z dane:
DAROVAŤ ONLINE CEZ SYSTÉM ĎAKUJEME.SK

Adresa: Cimborkova 1, 04001 Košice-Sever
IČO: 45734666

Právna forma: Nezisková organizácia poskytujúca všeobecne prospešné 
služby

IBAN číslo účtu: SK1011000000002944025693 / kód banky: 1100 
(Tatra banka, a.s.)

Táto posledná organizácia netýka sa priamo Barce, no vyko-
náva bohumilú činnosť – uvádza do života deti po životnej tra-
gédii – dozvedel som sa o nej od bývalej kolegyne, kde dávajú do 
poriadku jej vnučku malú Emku, ktorá pri tragickej nehode zaprí-
činenej opitým vodičom pred tromi rokmi prišla o ocka, mamka 
má poškodené zdravie a sama má poškodenú chrbticu - a táto or-
ganizácia, resp. ľudia v nej ju postupne dávajú do poriadku a učí 
chodiť, ide to k lepšiemu a venujú sa aj ďalším postihnutým. Ťaž-
ko sa k tomu vyjadrovať... 

František Krištof

Je tu opäť čas, keď z našich zaplatených daní môžeme 2 % usmerniť na činnosť a podporu dobrých vecí, verejnoprospešných činností a aktivít. 
Niekedy to boli 2 % zo základu dane, dnes už len zo zaplatenej dane, no i to vie pomôcť.  O adresátoch 2 % sa môžete oboznámiť na vyššie uvedenej 
adrese na webe, kde sú aj príslušné tlačivá a možnosti, tu som si dovolil upozorniť na niektoré aktuálne združenia týkajúce sa Barce, skúste si vybrať:

 http://www.dvepercenta.sk

Dňa 17. januára v zasadačke miestneho úradu sa uskutočnilo diva-
dielko pre deti zo základnej školy, ktoré pripravila pre niekoľko tried po-
bočka knižnice Jana Bocatia, ktorá sídli v priestoroch miestneho úradu. 
Bližšie už napovie foto.

Knižnica 
pracuje s deťmi


